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Milí spoluobčané,
je tu opět ADVENT. Na každého z nás dýchá slavnostní 

atmosférou předvánočního času. Vždyť se opět blíží Váno-
ce, čas pokoje, štěstí a radosti. Naše nitro se stává citlivější, 
jsme otevřeni zamýšlet se nad svým životem, napravovat 
své chyby, dávat si nová předsevzetí. 

V letošním roce začala adventní předvánoční doba bez 
sněhové nadílky, proto nás, snad více než jindy, napadaly 
vánoční myšlenky. Ostatně už v pouhém slově „Vánoce“ se 
skrývá kouzlo, kterému se stěží ubráníme. Vždyť my všich-
ni, křesťané i nekřesťané, se těšíme na vánoční svátky, pře-
mýšlíme, komu jakou radost uděláme. A jen pouhé vědomí, 
koho a jak potěšit, probouzí radost i v nás. Tato radost je 
o to větší, když po Štědrém večeru vidíme radost, na které 
jsme se my sami nějak podíleli. 

V horečném tempu vánoční doby míváme sklon zapomí-
nat na pravé poselství Vánoc. Velmi často býváme v zajetí 
toho, co všechno ještě musíme stihnout na poslední chvíli. 
Advent a Vánoce jsou časem, kdy jsou lidé kolem nás více 
otevření a přístupní. Ale vánoční čas nás chce vést ještě tro-
chu dál. Chce nás přivést až k jeslím, k betlémskému dítěti, 
které nabízí radost a Boží lásku každému člověku. Záleží 
jen na nás, zda tuto nabídku přijmeme. Z toho důvodu vá-
noční liturgie mluví o přicházejícím Kristu jako o Pokoji, 
Světle a Moudrosti… Tedy, když zasedáme k vánočnímu 
stolu, měli bychom mít na paměti, že Vánoce jsou skutečně 

svátky radosti, té radosti, kterou uděláme jiným. A nejen to, 
vánoční svátky jsou také časem pohlédnutí zpět do začát-
ku a průběhu celého tohoto roku. Do vztahů, které jsme 
žili, do pozitiva či negativa myšlenek, které jsme promítali 
do svého okolí i vědomí celého lidstva, do tvořivé práce, 
kterou jsme po sobě zanechali, do posunů ve svém duchov-
ním zrání a zvýšení vědomí, do jiných poznání kvalit lásky.

Krásné prožití Vánoc, vše dobré a vše podle Vašich přá-
ní v roce 2024 pro Vás i Vaše blízké z celého srdce přeje

  Bc. Jiří Vogel, starosta

Na okap tvého okna spadla sněhová vločka.
Tiše, aniž bys ji viděl, dívá se do tvého pokoje.

Snad se tvého obdivného pohledu dočká,
než na tom okapu samotná roztaje.

Nevšiml sis jí a ona tiše roztála,
na tvém okně ti přání zanechala.

Je to přání krásných Vánoc, štěstí a radosti, 
ať tě v novém roce nepotkají žádné starosti.
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JAKÝ BYL ROK 2023 
Z POHLEDU STAROSTY? 

Před rokem jsme si dali za cíl, že bude investiční, že jsme 
připraveni investovat desítky milionů do rozvoje našeho měs-
ta. Předpokládali jsme, že bude situace v našem státě špatná 
a infl ace bude znehodnocovat fi nanční prostředky na účtu. 
Proto nejlepším řešením této situace byla realizace investic 
a tím snížení znehodnocení fi nančních prostředků. Všichni ur-
čitě vnímáte, že i končící rok byl rokem velkých investic, které 
i tentokrát pro klid vedení a zastupitelů města nebyly podmí-
něny byrokratickým vedením a dohlížením poskytovatelů do-
tací, ale vše jsme řešili z rozpočtu města a výhodného úvěru. 
Podmínkou čerpaní úvěru bylo vyčerpat fi nanční prostředky 
do konce roku 2023.

Hlavní investicí města byla rekonstrukce tělocvičny 
u základní školy. Rekonstrukce začala 1.4.2022 a skončila 
30.10.2023. Za 19 měsíců se nám podařilo provést výstavbu 
nové moderní tělocvičny. Jednalo se o složitou stavbu, kdy se 
zde pracovalo 6 dnů v týdnu dvanáct hodin denně. Cílem bylo 
dokončit tělocvičnu v průběhu října 2023 tak, aby žáci mohli 
tělocvičnu využívat už na začátku školního roku 2023-2024.  

V říjnu jste měli možnost si při „Dni otevřených dveří“ tě-
locvičnu prohlédnout. Se spoustou z Vás jsem hovořil a jsem 
rád, že se Vám tělocvična líbí. Výstavbu tělocvičny jsme řešili 
z rozpočtu města a stála cca 28 mil. Je naší výhodou, že máme 
stavební skupinu šikovných pracovníků a dále, že s námi 
spolupracují místní OSVČ. Proto se nám podařilo postavit 
tělocvičnu minimálně o 12 mil. levněji, než byl fi nanční před-
poklad. Poděkování patří všem, kteří se podíleli na výstavbě 
tělocvičny a také vedení základní školy za vstřícnou spolupráci 
při řešení různých problémů. V příštím roce budeme pokračo-
vat s opravou střechy a fasády na staré budově základní školy. 

Další velmi důležitou investicí letošního roku je „Cyklo-
stezka Štíty – Březná“. Skoro tři roky jsme řešili projektovou 
dokumentaci, která řeší návrh smíšené cyklostezky. Ta má 
prioritně zajistit bezpečný koridor pro pohyb cyklistů a pěších 
mezi Štíty a místní částí Březná. Stavbou cyklostezky tedy 
dojde k jejich přesunu ze silnice I/43 na samostatnou, zcela 
oddělenou stezku. Hlavní cíl, který jsme si dali, je splněn tím, 
že bude zvýšena bezpečnost silničního provozu pro všechny 
účastníky v dotčeném úseku silnice I/43. V posledních letech 
neskutečně stoupla doprava na silnici I/43, která vede středem 
našeho města. I přesto jsou mezi námi občané, kteří tuto cyklo-
stezku kritizují a snaží se komplikovat její výstavbu. V součas-
né době výstavba pokračuje dle harmonogramu a mnozí z Vás 
jistě již poznali, jaká je výhoda této cyklostezky a jak je to 
důležitá stavební akce ve prospěch chodců a cyklistů. I když se 

cyklostezka nachází v extravilánu města, je v celé délce osvět-
lená. Zde jsme poprvé využili moderního solárního osvětlení. 
Příští rok připravujeme vybudovat k cyklostezce ještě záze-
mí, které zvýší zájem o aktivity na cyklostezce. Cyklostezku 
fi nancujeme také z rozpočtu města. Jeden důležitý rozdíl se 
nabízí, proč to fi nancujeme sami. Kilometr cyklostezky v Olo-
mouckém kraji stojí cca 11 mil. Naše náklady předpokládáme 
do 7 milionů. Nedávno jsem četl, že bez dotací dokázali vybu-
dovat cyklostezku v Olomouckém kraji jen dvě obce, tak jsem 
rád, že budeme třetí. Vaše pozitivní reakce na cyklostezku mě 
těší, protože je to zpětná vazba na činnost města.

Ještě o jedné stavební akci se chci zmínit. Protože bezpeč-
nost občanů je velmi důležitá a středem města prochází silni-
ce I/43, rozhodli jsme se v posledních letech hodně investo-
vat do oprav chodníků. Na tři etapy jsme si rozložili opravu 
chodníku na ul. Na Pilníku, jejíž součástí byla i výměna ve-
řejného osvětlení. Dnes už máme možnost dostat se bezpečně 
od Březné až k fi rmě MAGNA. Zbývá ještě 100 metrová část 
od servisu k chodníku na ulici Na Pilníku. K uvedené části 
je velmi složité vyřídit projektovou dokumentaci pro stavební 
povolení. Přesto hledáme možnosti, jak to v příštích letech vy-
řešit. Ještě poznámka k veřejnému osvětlení podél chodníků. 
Výměnou světel jsme snížili spotřebu energie VO, v další části 
plánujeme na čtyřech místech umístit fotovoltaiku. Jednu z fo-
tovoltaik chceme umístit na kulturním domě ve Štítech a vyro-
benou energii využijeme pro veřejné osvětlení. Už letos jsme 
znatelně snížili spotřebu energie u veřejného osvětlení a pokud 
se vše podaří s fotovoltaikou, bude to další významné snížení 
spotřeby energie. Letos jsme vyměnili 70 starých světel veřej-
ného osvětlení a příští rok v tom budeme pokračovat.

Další poznámka se týká pořádku ve městě. Město musí kaž-
dý den řešit pořádek ve městě a stojí nás to ročně hodně fi nancí. 



Štítecký list strana 3

ZPRÁVY 
Z R A D N I C E

Výpis z usnesení z 19. – 23. jednání RMě 
ve Štítech 

Schválené smlouvy:
• Smlouva o dílo uzavřená s fi rmou ENSTORE s.r.o. Praha 

– přisvětlení cyklostezky ve Štítech.
• Smlouva o dílo uzavřená s fi rmou M – SILNICE a.s. Par-

dubice – rekonstrukce místní komunikace.
• Smlouva o výpůjčce vybavení stomatologické ordinace 

uzavřená s p. Iuriim Simanem.
• Smlouva o výpůjčce tělocvičny v Sokolovně uzavřená s TJ 

Sokol Štíty.
• Smlouva o dílo uzavřená s fi rmou Sklenářství Šulák s.r.o. 

Lanškroun – dodávka a montáž zábradlí do tělocvičny 
u ZŠ a MŠ Štíty.

• Darovací smlouva uzavřená se ZŠ a MŠ Štíty – vybavení 
tělocvičny. 

• Smlouva č. 2/2023 N o nájmu pozemku uzavřená s Bc. Ji-
řím Jelínkem.

• Smlouva o výpůjčce sportoviště Crhov a zahradního trak-
toru uzavřená s SDH Crhov.

• Smlouva o vystoupení účinkujícího – Miroslav Kobza, 
7.11.2023 zasedací místnost Štíty, Václav Hudeček, Martin 
Hroch, 1.12.2023 kostel Nanebevzetí Panny Marie ve Štítech.

Různé:
• Na každém ze svých jednání byla rada města seznámena 

s přehledem stavu majetku města, stavem závazků a pohle-
dávek města a stavem účtů a pokladny. Dále rada na každém 
jednání vzala na vědomí plnění úkolů ze zasedání ZMě Štíty, 
spotřebu energií ve významných objektech města a provedla 
kontrolu plnění úkolů z usnesení RMě Štíty. 

• Rada města schválila cenové nabídky: kácení a prořezání stro-
mů v městském parku – fi rma Rizikové kácení Jaroslav Šula, 
Bukovice, dodávka a montáž celostínících žaluzií na přístav-
bu tělocvičny – VELT OKNA s.r.o. Zábřeh, montáž akustic-
kých panelů do budovy bývalé basy – Acoustic solution s.r.o. 
Zátor, lepení PVC v čp. 227 a 239 – Jaroslav Hrabě, Zábřeh, 
akumulační kamna Emko do nebytových prostor v čp. 50, ná-
kup světelné sportovní časomíry do tělocvičny.

• Rada města schválila nákup odměn pro účastníky výtvarné 
soutěže Kouzlo podzimu v hodnotě 2 500,- Kč.

• Rada města vzala na vědomí žádost o ukončení nájemní 
smlouvy č. 8/2008 N, předloženou Ing. Valentou, předse-
dou ZO ČZS Štíty.

• Rada města vzala na vědomí žádosti o pronájem čás-
ti pozemkových parcel – Jana a Petr Heverovi (p.č. 
1742/2,1757), Květoslava Vogelová (p.č. 76/2, 76/13), 
Petr Kašpar (P.Č. 76/20), Jiří Bín (p.č. 76/10, 76/20), 
Svatava Dostálová (p.č. 76/7, 76/13), Simona Trkalová 
(p.č. 76/6, 76/13), Milan Matýs (p.č. 46/5, 76/13), Rado-
mír Linhart (p.č. 76/4, 76/13), Marcela Axmannová (p.č. 
76/3,76/2,76/13), Jana Sklenářová (p.č. 76/2, 76/13), Len-
ka Smrčková (p.č. 76/2,76/13) a vyhlásila záměr proná-
jmu.

Je tu však stále skupina občanů, kteří pořádek nedodržují a je 
jim jedno, že to musíme uklízet. U některých občanů si myslím, 
že to dělají schválně. Z důvodu zajištění bezpečnosti a pořádku 
už druhý rok investujeme do kamerového systému, který po-
máhá zjistit občany, kteří porušují zákon a zcela určitě budete 
někteří překvapeni, že se bude vaše protiprávní chování řešit 
ve správním řízení. V letošním roce jsme byli nejlepší v Olo-
mouckém kraji ve třídění elektrospotřebičů, které nám odklá-
dáte u plechové garáže v ul. Okružní. Vše by fungovalo celkem 
dobře, až na jednoho občana (bydlí v ul. Na Pilníku), který nám 
elektrospotřebiče u plechové garáže krade, doma demontuje ko-
vové části a obal vyhodí. Svým jednáním se dopouští přečinu, 
v jeho případě už trestného činu a všechny nás poškozuje, pro-
tože místo toho, abychom ušetřili fi nance a splnili povinnost, 
co nám zákon ukládá, tak vznikají městu další fi nanční náklady 
na jeho likvidaci. Protože jeho jednáním vznikla městu několi-
katisícová škoda, budeme věc řešit s Policií ČR.

Pokud se týká bioodpadu, tak kontejnery jsou na bioodpad 
a každý je seznámen s tím, co je bioodpad, ale přesto je vás stále 
hodně, co jste schopni hodit tam cokoliv. Město to stojí peníze 
navíc a vše se promítne v celkové částce za komunální odpad 
v příštím roce. Proto již počítejte za komunální odpad s částkou 
650,- Kč za osobu v roce 2024. O prázdninách jsme rozvezli 
do domácností ve Štítech popelnice na papír a plast. Další roz-
vezeme do konce roku 2023 v části Březná. Tímto opatřením 
očekáváme, že se zlepší recyklace uvedených komodit a že už 
konečně nastane pořádek na místech, kde jsou rozmístěny kon-
tejnery na recyklovaný odpad. Město se výrazným způsobem 
podílí na pořádku ve městě a chci vás požádat, a to hlavně vás, 
co děláte nepořádek, abyste se změnili. Vás to nic nestojí, jen 
to chce dodržovat stanovená pravidla a společně tak ušetříme 
spoustu peněz, které můžeme použít smyslně a účelně. 

Poslední poznámka se týká městského hřbitova, který po-
stupně změníme k lepšímu. Určitě nelze přehlédnout výstavbu 
nové hřbitovní zdi, která by mohla být dokončena do tří let. 
Další změnou je kácení tújí. V letošním roce jsme vykáceli 
cca 70 stromů a v kácení budeme pokračovat až do roku 2025. 
Jediná řada tújí zůstane v dolní části hřbitova ve směru k oby-
dlené části. Na jaře 2024 se pokácí řada tújí při vstupu na hřbi-
tov a zároveň se zde vybuduje nový chodník. Tento chodník 
bude osvětlen řadou pravděpodobně solárních světel. Spousta 
z vás kácení tújí kritizovala. Město si nechalo udělat odborné 
posouzení jejich zdravotního stavu a odborníci nám doporučili 
túje postupně odstranit právě z důvodu špatného zdravotního 
stavu.  Důležité upozornění – další stromy se zde už nebudou 
vysazovat, a to bude platit i pro vás občany. Pokud se týká ur-
nového háje, tento zůstává nezměněn a bude se udržovat jako 
doposud. Pevně věřím, že na konci roku 2025 bude městský 
hřbitov opraven a bude příkladem pro ostatní obce.

Jaký bude rok 2024? Město Štíty má jasnou vizi již něko-
lik let, kterou postupně naplňujeme. To znamená, že budeme 
zlepšovat životní podmínky, aby se nám ve Štítech žilo dobře. 
Hlavním naším cílem v roce 2024 bude vybudovat inženýrské 
sítě pro výstavbu rodinných domů, oprava střechy a fasády 
budovy základní školy, chceme vybudovat nové multifunkční 
hřiště u základní školy, určitě se svezeme po nové místní ko-
munikaci Heroltice – Březná, a to je jen část z toho, co za celý 
rok uděláme. Město Štíty prožívá největší rozvoj ve své histo-
rii a je jen na nás, zda přiložíme ruku k dílu nebo budeme jen 
kritizovat a nic nedělat. Já osobně si přeji, aby rok 2024 byl 
rokem úspěšným a osobně pro to udělám maximum.

            Bc. Jiří Vogel, starosta
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• Rada města schválila poskytnutí sponzorského daru pro 
SDH Heroltice na pohárovou soutěž ve výši 3 000,- Kč 
a sponzorského daru na speciální výstavu německých ov-
čáků v Herolticích ve výši 1 500,- Kč.

• Rada města provedla fyzickou kontrolu investičních akcí 
města.

• Rada města schválila tvorbu webových stránek města p. Rad-
kem Tejklem, Lanškroun dle předložené cenové nabídky.

• Rada města schválila pana Ing. Otu Wonkeho jako člena 
školské rady ZŠ a MŠ Štíty.

• Rada města vzala na vědomí návrh programu 8. zasedání 
ZMě. 

• Rada města schválila objednávku na zpracování projekto-
vé dokumentace veřejného osvětlení v místní části Herolti-
ce a předložení cenové nabídky.

• Rada města schválila povolení výjimky z nejvyššího počtu 
dětí v mateřské škole.

• Rada města vzala na vědomí statistiku – pohyb obyvatel 
ve Štítech, počet obyvatel klesl na 1916.

• Rada města vzala na vědomí podání žádosti o podporu 
z Modernizačního fondu na SFŽP ČR – nové obnovitelné 
zdroje v energetice.

• Rada města schválila výrobu pohlednic pro TIC Štíty.
• Rada města schválila paní Miluši Smolíkovou jako členku 

Komise kulturní a partnerství.
• Rada města schválila nákup frézované asfaltové hmoty – cca 

400 tun, která bude použita na opravu místních komunikací.
• Rada města schválila opravu místní komunikace v části 

ulice Okružní, směr cihelna.
• Rada města schválila opravu veřejného osvětlení v lokalitě 

Pod Petrovem a podél silnice I/43 směrem na Březnou.
• Rada města vzala na vědomí a schválila cenovou nabídku 

na modernizaci místního rozhlasu.
• Rada města vzala na vědomí rozhodnutí o schválení staveb-

ního záměru „Novostavba hasičské zbrojnice ve Štítech“.

USNESENÍ
z 8. zasedání Zastupitelstva města Štíty,

konaného dne 20.9.2023

Zastupitelstvo projednalo:
1. Schválení programu 8. zasedání ZMě Štíty
2. Zpráva o činnosti města
3. Kontrola plnění Programu rozvoje města Štíty 2021 – 2024
4. Rozpočtové opatření č. 6/2023
5. Zpráva o činnosti ZŠ a MŠ Štíty
6. Zpráva z jednání rady města – usnesení č. 17 – 20
7. Kontrola plnění úkolů ze zasedání ZMě
8. Zpráva o činnosti kontrolního výboru červenec – září 2023
9. Zpráva o činnosti fi nančního výboru červenec – září 2023
10. Zpráva o hospodářské činnosti v lesích města Štíty leden – 

září 2023
11. Záměry nabytí, prodeje a pronájmu majetku města
12. Různé
13. Diskuse, usnesení, závěr
Zastupitelstvo města Štíty po projednání předložených zpráv, 
návrhů a připomínek

1. Bere na vědomí:
a) Zprávu o činnosti města
b) Plnění Programu rozvoje města Štíty na roky 2021-2024

c) Návrh Programu rozvoje města Štíty 2021 – 2024 (realiza-
ce projektů v roce 2024)

d) Zprávu o činnosti ZŠ a MŠ Štíty 
e) Protokol úkolů vyplývajících ze zasedání ZMě
f) Splnění úkolu, podpis smlouvy o dílo na zajištění projekč-

ní a související inženýrské práce na stavbu FVE na objek-
tech města Štíty

g) Splnění úkolu, podpis dodatku č. 2 ke smlouvě o dílo se 
společností JDR.CZ s.r.o. na provedení prací na cyklostez-
ce Štíty – Březná ve III. etapě.

h) Rezignaci Luboše Skácela na funkci předsedy osadního 
výboru

i) Zpráva o hospodářské činnosti v lesích města Štíty leden – 
září 2023

j) Žádost o prodej části p.č. 1742/2 v k.ú. Štíty-město

2. Projednalo a schvaluje:
ZM8/2023/1 Návrhovou komisi: Ivar Směšný, Antonín Čech, 

Vojtěch Langer
ZM8/2023/2 Ověřovatele zápisu: Bc. Zdeněk Drlík, Luboš 

Skácel
ZM8/2023/3 Program 8. zasedání zastupitelstva
ZM8/2023/4 Zápis ze 7. jednání Zastupitelstva města Štíty ze 

dne 21.6.2023 
ZM8/2023/5 Rozpočtové opatření č. 6/2023
ZM8/2023/6 Zprávu z jednání Rady města Štíty Usnesení č. 

17 – č. 20
ZM8/2023/7  Zpráva o činnosti kontrolního výboru za období 

červenec – září 2023 
ZM8/2023/8 Zpráva o činnosti fi nančního výboru za období 

červenec – září 2023 
ZM8/2023/9  Prodej parcely p.č. 2889/18 o výměře 71 m² pod-

le geometrického plánu č. 1794-76/2023 a dílu „f“ o výmě-
ře 53 m² podle geometrického plánu č. 1792-57/2023, cel-
kem 124 m² za cenu 100 Kč/m² za podmínek uvedených v 
Zásadách pro prodej, směnu, pronájem či pacht, výpůjčku 
a pro zřizování věcných břemen u pozemků ve vlastnictví 
Města Štíty

ZM8/2023/10 Prodej parcely p.č. 2893 a dílu „b“ a „c“ podle 
geometrického plánu č. 1770-93/2022, celkem 36 m² za 
cenu 100 Kč/m² za podmínek uvedených v Zásadách pro 
prodej, směnu, pronájem či pacht, výpůjčku a pro zřizová-
ní věcných břemen u pozemků ve vlastnictví Města Štíty

ZM8/2023/11 Směna části pozemku p.č.st. 115/1 označené 
jako p.č. 2892 za část p.č. 687/1 označené jako díl „a“ pod-
le geometrického plánu č. 1770-93/2022 s doplatkem za 
rozdíl výměr 19 m² za cenu 100 Kč/m² za podmínek uve-
dených v Zásadách pro prodej, směnu, pronájem či pacht, 
výpůjčku a pro zřizování věcných břemen u pozemků ve 
vlastnictví Města Štíty

ZM8/2023/12 Směna části pozemku p.č. 2384/1 označené 
jako „e“ za část pozemku p.č. 2384/3 označené jako „b“ 
podle geometrického plánu č. 1792-57/2023 s doplatkem 
za rozdíl výměr 14 m² za cenu 100 Kč/m² za podmínek 
uvedených v Zásadách pro prodej, směnu, pronájem či pa-
cht, výpůjčku a pro zřizování věcných břemen u pozemků 
ve vlastnictví Města Štíty

ZM8/2023/13 Záměr prodeje části p.č. 2122/1 v k.ú. Štíty-
-město

ZM8/2023/14 Záměr prodeje části p.č. 2124/1 v k.ú. Štíty-
-město

ZM8/2023/15 Schválení podání žádosti o dotaci na fotovoltai-
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ku na budovách města Štíty – základní škola, vrt, kulturní 
dům, ČOV v ceně 6.971.715,08 Kč v rámci výzvy RES+Č. 
3/2022

ZM8/2023/16 Smlouvu o dílo a dodatek č. 1 ke smlouvě o 
dílo ze dne 18.8.2023 za cenu 962.555 Kč včetně DPH na 
rozšíření počtu solárních lamp a tomu přiměřené navýše-
ní ceny díla se zhotovitelem společností ENSTORE s.r.o., 
IČO 05590477

ZM8/2023/17 Zkrácení doby nočního klidu ve dnech konání 
akcí dle přílohy

ZM8/2023/18 Nájemní smlouvu a smlouvu o budoucí smlou-
vě o zřízení služebnosti s Povodím Moravy, s.p., ohledně 
souhlasu s budoucím vybudováním výtlačné kanalizace 
dle schválené projektové dokumentace „Zasíťování po-
zemků pro výstavbu rodinných domů v lokalitě Štíty – Pod 
Petrovem“

3. Pověřuje: 
ZM8/2023/19 Starostu a pí. ředitelku k napsání dopisu ohled-

ně problematického žáka ZŠ Štíty a jménem města k zaslá-
ní na OSPOD 

ZM8/2023/20 Starostu k podpisu Darovací smlouvy na vyba-
vení tělocvičny se Základní a mateřskou školou Štíty

ZM8/2023/21 Starostu, místostarostu provést šetření na místě 
části p.č. 1742/2 v k.ú. Štíty-město a o výsledku informo-
vat na příštím zasedání

ZM8/2023/22 Starostu, místostarostu provést šetření na místě 
části p.č.2122/1 a 2124/1 v k.ú. Štíty-město před vyhláše-
ním záměru

Pro návrhovou komisi připravila: Ing. Pavla Machová
  Ing. Oto Wonke v. r.     Bc. Jiří Vogel v. r.
      místostarosta                starosta

DIVADELNÍ PŘEDSTAVENÍ 
AUTOBUS NA LINCE 21 A

Herec ochotnického Divadla Ve středu David Dolníček zazářil 
v úterý 17. října na jevišti štíteckého kulturního domu ve hře 
amerického autora Kevina Klinga s názvem Autobus na lince 
21 A pod režijní taktovkou Růženy Štefl ové. V hodinu a půl 
dlouhém představení bravurně ztvárnil roli řidiče autobusu, 
důchodkyně, misionáře, bezdomovce, schizofrenika, vysoko-
školského studenta, nervózního cestujícího s pistolí a muže, 
který se nejmenuje Dave. Jeho skvělý výkon ocenili diváci 
dlouhým potleskem.     
           Radka Jánešová

TÝDEN TIC
Turistické informační centrum Štíty se letos opět zaregistro-
valo do celorepublikové akce Asociace turistických informač-
ních center, která má za úkol zviditelnit jejich činnost. Přihlá-
silo se 230 infocenter a každé z nich si mohlo vybrat jeden den 
v týdnu od 23. do 29. října, kdy nabídlo návštěvníkům bonus 
nad rámec jejich činnosti. Ve Štítech se ve středu 25. října po-
dávala káva zdarma a ten, kdo vyplnil krátký vědomostní kvíz, 
si odnesl drobný dárek.
    Radka Jánešová – TIC Štíty

BESEDA O KRÁLICKÉM SNĚŽNÍKU 
S MIROSLAVEM KOBZOU

Zasedací místnost Městského úřadu ve Štítech se v úterý 
7. listopadu zaplnila příznivci turistiky, přírody a rozhlaso-
vého reportéra a fotografa Miroslava Kobzy. Autor nově vyda-
né knihy Králický Sněžník a zlatá údolí v jeho stínu poutavě 
vyprávěl o této zajímavé lokalitě a návštěvníci shlédli velké 
množství fotografi í z historie i současnosti. Kdo chtěl, mohl 
si kromě této nové knihy zakoupit a nechat si podepsat i auto-
rovy dřívější publikace. Knihu má ve své nabídce Turistické 
informační centrum Štíty.

Radka Jánešová – TIC Štíty

TANEČNÍ VE ŠTÍTECH
Dne 1.10.2023 začaly v kulturním domě ve Štítech začátečnic-
ké taneční pro dospělé pod vedením Adama Chytila a jeho ta-
neční partnerky Nikoly Saňákové. Mohli jsme se naučit tango, 
valčík, polku, waltz a mnoho dalších tanců. Už se nemůžeme 
dočkat, až budeme moci na plesech ukázat, co jsme se naučili. 
Taneční byly velice úspěšné a už teď se těšíme na příští rok 
s touto sympatickou dvojicí.     
      Barbora Hajduková
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ZE 
ŠKOLNÍCH 

LAVIC

PROJEKT: ŠABLONY OP JAK 
ŠTÍTY 2023-2025

Vážení,
ráda bych Vás tímto informovala, že od 1.9.2023 
do 31.12.2025 budeme čerpat dotace z projektu Šablo-
ny z Operačního programu Jan Amos Komenský (OP 
JAK). Projekt je zaměřen na profesní růst pracovníků 
ve vzdělávání pomocí dlouhodobého vzdělávání a prů-
běžného sebevzdělávání. Projekt také přispívá osobnost-
nímu a sociálnímu rozvoji dětí MŠ, žáků ZŠ a účastníků 
zájmového vzdělávání v ŠD a podporuje rozvoj jejich 
znalostí a dovedností s využitím inovativních forem vý-
uky a vzdělávání prostřednictvím netradičních vzděláva-
cích metod a strategií, které vedou děti a žáky k rozvoji 
kreativity, talentu a samostatnosti. 
Celkové zdroje ve výši 1 668 575,- Kč budou čerpány 
na DVPP (další vzdělávání pedagogických pracovníků 
v MŠ, ZŠ i ŠD) a podporu nových inovativních metod 
vzdělávání dětí v MŠ, žáků v ZŠ a účastníků v ŠD.

Mgr. Ilona Haasová, ředitelka školy

DEN ŘEMESEL V ŠUMPERKU
Zájemci z řád žáků 8. a 9. ročníků se v pátek 8.9.2023 
zúčastnili zajímavé a smysluplné akce DEN ŘEMESEL, 
kterou pořádala Střední škola Řemesel v Šumperku. Žáci 
si vyzkoušeli a seznámili se s různými řemesly, kterým 
by se mohli v budoucnu věnovat. Všem zúčastněným se 
akce líbila a těšíme se na příští rok, kdy se DEN ŘEME-
SEL bude opět konat.                  

            Mgr. Ilona Haasová, ředitelka školy

EVROPSKÝ DEN JAZYKŮ
Ve středu 27.9.2023 se naši žáci od 1. do 9. ročníku 
aktivně zúčastnili celoškolního projektového dne: EV-
ROPSKÝ DEN JAZYKŮ aneb den podpory jazykového 
vzdělávání. Cílem Evropského dne jazyků, který se slaví 
od roku 2001, je oslava jazykové a kulturní rozmanitosti 
v Evropě a podpora celoživotního učení cizích jazyků. 
Všem žákům a jejich třídním učitelům děkuji za rozma-
nité jazykové výstupy a prezentace.
Nezapomínejme, že: KOLIK JAZYKŮ UMÍŠ, TOLI-
KRÁT JSI ČLOVĚKEM.

            Mgr. Ilona Haasová, ředitelka školy

HALLOWEEN
Jako devátá třída, která už si zažila pořádání Halloweenu 
minulý rok, jsme se chtěli podívat na ten letošní, kte-
rý pořádali letošní osmé ročníky. Už při vchodu jsme si 
všimli nádherné výzdoby. Děcka si přichystaly opravdu 
originální aktivity. Nás nejvíce zaujalo stanoviště, ve 
kterém byl kotel naplněný špagetami a v těch byly scho-
vané kosti a oční bulvy a další odporné věci a ti malí to z 
toho měli lovit – no to bylo vážně hnusný, ale v dobrém 
slova smyslu. Prošli jsme si také strašidelnou stezku, kte-
rá byla dobře provedená a musím říct, že na některých 
místech jsme se vážně lekli. Taky jsme si tam pořádně 
zatancovali a moc jsme si to užili. Děkujeme.

  A. Pospíšilová, Z. Šanovcová, 9.B
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POZOR ZMĚNA!!!
Kroužek DMM Tetřívci Štíty upozorňuje zá-
jemce na změnu termínu schůzek!!! 
Nově se scházíme jedenkrát za čtrnáct dnů, a to 
sudé týdny od 13. do 15. hodiny s přihlédnutím 
na odjezdy autobusů. 
Zájemci se mohou hlásit buď na: 
edus1@seznam.cz, nebo přijít přímo sudé čtvrt-
ky za námi do klubovny. Klubovnu máme spolu 
se Skauty na Náměstí Míru č. 38.
Těším se na vás!!!                                       
    Dušková Eva

VÝLET ZA TELÁTKY
Koncem září nám přálo krásné počasí, a proto jsme se 
s dětmi rozhodli pro pěší výšlap na Březnou. Společně 
jsme navštívili tamní kravín. Děti měly možnost pro-
hlédnout si všechna zvířata, ale nejzajímavější byla telát-
ka. Ti odvážnější si telátka pohladili a zjistili jaká je je-
jich srst. Ohromným zážitkem bylo vidět právě narozené 
telátko. Po celou dobu nás doprovázel pan Jiří Pospíšil, 
který dětem vše ukázal a provedl celou exkurzí. Tímto 
děkujeme a těšíme se na další setkání. 

   Zuzana Straková

PLAVECKÝ KURZ DĚTÍ MŠ
Od 5.9.-7.11. 2023 děti mateřské školy dojížděly každé 
úterý do krytého bazénu v Zábřehu na Moravě. Výuka 
probíhala formou her s využitím rozmanitých plavec-
kých pomůcek, děti se seznámily s vodním prostředím, 
učily se základům plaveckých poloh na bříšku i na zá-
dech, správnému dýchání, zanoření i skokům do vody.  
Na poslední lekci byli pozváni i rodiče dětí. Malí pla-
váčci s nadšením a úsměvem předvedli vše, co se v kur-
zu naučili. V závěru ukázkového dopoledne se všichni 
zúčastnili plaveckých závodů. Po skončení děti dostaly 
plavecké vysvědčení a malou sladkou odměnu. Velké 
poděkování patří fi rmě Magna, která sponzorským da-
rem zajistila část fi nančních prostředků na dopravu.   

   Zuzana Straková
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Skautský oddíl 
Hledači Štíty

Od září se náš oddíl rozdělil na tři plnohodnotné družiny. Dru-
žiny jsou smíšené, vyhovuje to tak dětem, vedoucím, prostě 
všem. Naše schůzky se posunuly časově, a to z důvodu, aby je 
stíhaly i starší děti, co již do škol dojíždí mimo Štíty.
Hned v úvodu naší letošní činnosti jsme podpořili benefi ční 
pochod v Písařově. Akce to byla velmi poklidná a přesto za-
jímavá. Sami jsme si vyzkoušeli, jaké to je mít nějakou oční 
vadu, chůze se slepeckou holí není vůbec jednoduchá a byť 
jsme chodili, tam kde jsme to před tím viděli, byli jsme zmate-
ní a nevěděli jsme kam jdeme. Náš úkol byl zabavit děti, které 
se pochodu zúčastnily. Snad se nám to povedlo.
Často nás můžete potkávat v parku. Náš křik jde asi kolikrát 
slyšet hodně daleko, ale je to křik veselý anebo skoro hysteric-
ký, a to, když hrajeme nějakou hru a všichni se do ní ponoříme 
více, než je zdrávo. A tak jste nás mohli vidět, jak se zaváza-
nýma očima zkoušíme zatloukat hřebíky, rozděláváme oheň, 
házíme si poslepu míček.... Nebo vás možná při sbírání hub 
překvapil nějaký domeček pro skřítky. Občas lítáme po lese 
jen tak anebo zkoušíme v praxi zásady první pomoci. Když už 
není coby, házíme si ringo anebo nadšeně hrajeme píšťalku. 
Jsme parta dětí, která i když je mezi námi věkový rozdíl, se 
vždy umí zabavit.
V měsíci listopad se koná již po sedmé SBÍRKA HRAČEK. I tuto 
akci na ZŠ Štíty skautky organizují sami. My děkujeme všem, co 
nám do sbírky něco donesou, i málo je někdy hrozně moc!
Děti jsou ve skautu vedeny k tomu, aby se snažily pomáhat 
druhým. Jednou jsme na schůzce zkusili vyslat skupinky 
dětí, aby udělaly dobrý skutek. Tato akce měla ze strany dětí 
úspěch, pomáhat chtějí, jen je musíme navést správným smě-
rem a podpořit je.
Na letošním slavnostním Posledním ohni, který se konal 
10.11.2023, nám složilo slib pět nových světlušek, pět naděj-
ných, budoucích skautek. Snad takových bude přibývat, děvča-
ta nejenže zvládla svůj první tábor, ale musela složit zkoušku, 
složenou z několika úkolů týkající se naší činnosti.
Kdo by se s námi rád setkal osobně, rádi Vás uvidíme 6.12.2023 
na Vánočním jarmarku, kde naše šikovné skautky a skauti bu-
dou u stolečků s tvořením.
              Marcela Axmannová

DRAKIÁDA
Počasí je jako na houpačce. Fouká hodně, ale předpověď není 
moc optimistická. Pokud chceme uspořádat drakiádu, je po-
třeba vítr. Poslední dva roky v den drakiády moc nefouká, tak 
uvidíme, jak letos. Rychle se zveřejní plakát, zařídí se vše po-
třebné a jdeme na to. Týden před akcí fouká pěkně, vítr tak 
akorát na pouštění draků. Přijde pátek, 6. října 2023... Na lou-
ce za paneláky se schází spousta lidí, děti pobíhají a ozývá se 
smích. U hangáru voní káva, dospěláci si vykládají a z dáli 
pozorují děti. Atmosféra je suprová, jen nám opět, již potřetí 
nedorazil vítr. Některým jedincům se podařilo draka do vzdu-
chu dostat, někteří si pomáhali silnými stroji, když po cestě 
jela motorka a nad ní letěl drak. Jiní běhali neúnavně z kopce 
dolů, další to vzdávali hned a šli raději k občerstvení. Vždyc-
ky zamrzí, když nevyjde vše tak, jak to má člověk v plánu. 
Účel byl splněn, lidé se v hojném počtu sešli, poklábosili, dali 
si kávu a s dobrým pocitem šli domů. Děkuji za pomoc paní 
Ivaně Knápkové a Radce Hrdinové. Díky fi nanční pomoci fi rmy 
Magna automotive Štíty dostalo každé snaživé dítko sladkou 
odměnu a diplom na památku. A druhý den foukalo a foukalo.
              Marcela Axmannová

BROUČCI
Už od konce prázdnin se někteří rodiče i děti neustále ptají, 
kdy bude uspávání broučků. Akce je to oblíbená a minulý rok 
přišlo bezmála 130 dětí plus dospělí. Jenomže trefi t se do pěk-
ného počasí je těžké. A tak se nám letos stalo, že do poslední 
chvíle nebylo jasné, jestli broučci budou či ne. Rozhodly po-
hádkové bytosti, které se zjevují jen výjimečně, a to maximál-
ně dvakrát do roka.
V pátek 3. listopadu se bytosti rozutekly a hledala je Žofka. 
Tak se dá jednoduše vysvětlit ten neustálý, silný déšť. Takto 
to pochopili děti a rodiče, prarodiče, strýčkové a tetičky, kteří 
i přes nepřízeň počasí dorazili. Lampionky se nám trhaly, ale 
vše jsme brali s úsměvem. Hned v úvodu průvodu jsme si řek-
li, že alespoň dostaneme napřesrok lampion nový. Tak se děti 
smály a nikdo nebyl smutný, když se mu lampion rozmočil.
Na cestě mohl ten, kdo věří v pohádky, spatřit kouzelné bytos-
ti. Hodně dětí tomu věří, a tak se stalo, že i v dešti se nám po-
hádkové bytosti zjevily. Mohli jsme společně vidět např. čaro-
děje tančící v dešti, Křemílka a Vochomůrku při svitu svíčky, 
víla Amálka tančila i přes ošklivé počasí svůj taneček na trávě, 
Karkulku děti ochránily před vlkem svým hlasitým křikem, 
motýl Emanuel vyzval svoji Makovou panenku k tanci … po-
časí nepočasí!
V cíli na všechny čekal horký čaj zdarma, pro rodiče výborný 
punč a pro každé odvážné dítko sladká odměna.
Akce se podařila, byla menší účast, ale o to větší díky patří 
všem, co se zúčastnili. 
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Obrovské DĚKUJI patří dětem, které vyměnily pohodlí domo-
va za to, že udělaly radost našim nejmenším.
Moc děkuji paní Kláře Hetzlové za super punč a čaj a nesmíme 
opomenout poděkovat panu Milanu Duškovi za to, že nás bez-
pečně převedl přes všechny zrádné komunikace.
Děkuji   

           Marcela Axmannová

Oblastní speciální výstava 
německých ovčáků v Herolticích

Kynologický klub Heroltice pod vedením manželů Kuběno-
vých uspořádal 8.10.2023 již 4. ročník oblastní výstavy NO. 
Milovníkům německých ovčáků s rozhodčím Vítězslavem 
Fialou nenarušil příjemnou atmosféru ani tradiční ranní 
deštík. O občerstvení se postarali hasiči z Heroltic, kterým pa-
tří velký dík, stejně jako manželům Kuběnovým, kteří svoji 
dlouholetou prací v kynologii skvěle reprezentují dobré jméno 
Heroltic u Štítů po celé České republice i za jejími hranicemi.

     Alena Wonkeová
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JAK SI ŽIJÍ ŠTÍTEČTÍ SENIOŘI
Jiří Suchý kdysi napsal: Čas letí jako spřežení,
                                        nad kterým práská bič,
                                        člověk se párkrát ožení
                                        a hned je mládí pryč!

No opravdu, mládí už je pryč, ať už se člověk ženil kolikrát 
chtěl – to vědí všichni členové Klubu seniorů ze Štítů. Ale nic 
si z toho nedělají, naopak se snaží, aby jejich čas byl pěkně 
využit a stráven.
Klub seniorů Štíty byl založen 11.12.2019 v tehdejší budově 
známé jako stará radnice. Zažil dobu veselých i rozpačitých 
začátků, dobu ustavování spolkem u Krajského soudu Olo-
mouc, dobu prvních programů a zábavy. Také ovšem dobu 
smutnou, kdy se kvůli kovidu dveře klubovny zavřely a celá 
společnost ustrnula v období pandemie. Ale i ta přešla a zájem 
seniorů o sdružování vzrůstal.
Na výroční schůzi v lednu 2023 byl projednán návrh o stavu 
členství – pro prostorové podmínky v nové klubovně se odhla-
soval počet členů na 50 (i tak je tento počet vysoký, klubovna 
pojme maximálně 36 osob). Odhlasovaný počet zájemců byl 
dodržen – stav členů je tedy padesát osob. Pro ty byl výborem 
připravován měsíc po měsíci program. A byl to program zá-
bavný, poučný, sportovní, turistický, vzdělávací a aktivní ve 
všech směrech. Členové se o připravovaných akcích dozvídají 
z vývěsky, prostřednictvím emailů, SMS zpráv i osobními po-
zvánkami. Je založena kronika klubu, ve které jsou zazname-
nány všechny události slovem i obrázkem. Během prošlých 
čtyř roků vzrůstala popularita klubu a členové se těší na kaž-
dou novou akci nebo zprávu o připravované činnosti.
A během roku 2023 bylo uskutečněno:
Sedmkrát se odehrála účast na bowlingu v Zábřehu, Šumperku 
nebo Lanškrouně – nejpopulárnější je BRODWAY v Zábřehu. 
Turistická zábava prověřila nohy při vycházce za bledulemi k 
Sychrovu, do hospůdky v Herolticích, k Roubence v Písařově,  
k hospůdce U Straků v Jakubovicích i na Gansberg. Jedním z 
nejoblíbenějšího programů jsou od jara pořádané táboráky na 
břehu Březné, kde senioři brigádnicky upravili prostředí až pro 
třicet lidí.
Oblíbené jsou také návštěvy kina v Lanškrouně při promítá-
ní fi lmů – Největší dar, Il Boemo, A pak přišla láska, Přání 
k narozeninám, Ostrov, Děti Nagana, Buď chlap, 
Zachraňte tygra a další. Pro individuální návštěvy 
byl v nabídce program červenovodského letního 
kina.
V městské knihovně se odehrály dvě besedy s 
Ivanou Valentovou o minulosti Štítů s promítáním 
zajímavých obrázků a také beseda v kostele o his-
torii štíteckého chrámu. Zavítali jsme také do kos-
tela v Písařově, kde jsme zatleskali dětem k jejich 
vystoupení. Byli jsme přítomni také na akci „Noc 
kostelů“ v Horních Studénkách.
V prostorách knihovny se senioři účastnili semi-
náře „Jak na chytrý telefon a tablet“ pod vedením 
Ing. Tomáše Jastrzembscia z Karviné. Aktivita zú-
častněných neklesla po celé čtyři hodiny výuky a 
nakonec byli všichni odměněni pochvalou.
Další příležitost k vzdělávání poskytla členům 
paní Mgr. Helena Žouželková s přednáškou „Naše 
lékárna“, kdy dávala mnohé rady a odpovídala na 
četné dotazy. V listopadu se senioři účastnili před-

nášky pana Miroslava Kobzy s názvem „Králický Sněžník a 
zlatá údolí v jeho stínu“.
Poučení, ale i pochutnání poskytla exkurze do podniku VIA 
DELICIA Zábřeh, kde bylo nabídnuto nejen občerstvení, ale 
hlavně poučení v provozu vyrábějícím různé tradiční pochu-
tiny. Snad nejhezčí byla potom exkurze do elektrárny Dlouhé 
stráně v krásném zářijovém slunečném dni. Jelo se autobusem 
k hrázi přehrady, potom do podzemí do elektrárny, kde zauja-
la všechny zasvěcená přednáška i prostory skutečné výrobny 
proudu. Následovala jízda k horní nádrži, která byla před od-
polední špičkou zaplněna vodou a ve věnci jesenických hor se 
skvěla ve slunci.
Pak také účast na divadelních představeních – ochotnické 
Amina ex machina a Autobus na lince 21A a profesionální v 
Šumperku Bylo nás pět.
Během roku proběhly rovněž různé oslavy – MDŽ, Velikono-
ce, narozeninová s harmonikou, májové setkání s písničkou, 
pouťové oslavy a koncert.
1.10. se slavil Mezinárodní den seniorů účastí skupiny 20 čle-
nů na koncertě pěveckého souboru „JITRO“ z Hradce Králové 
v Postřelmově.
V jarních i podzimních měsících se schází senioři v klubovně 
při gastronomických zážitcích – gulášové odpoledne, chlebíč-
ková oslava, klobásová besídka – vše doplněné kafíčkem a 
vlastnoručně vyráběnými dobrotami členek. Mezi nejoblíbe-
nější patří návštěva u Alenky při výrobě a ochutnávce křapáčů.
V srpnu prochodila skupina 28 Štíťáků Český ráj na týdenním 
pobytu v této krásné části naší země. Skály, louky, hory, sou-
těsky, rybníky i hrady a zámky – vše, co tato krajina nabízí. K 
této akci se počítají i dva jednodenní autobusové zájezdy – v 
květnu do Pradědovy říše v Jiříkově a na hrad Sovinec, v září 
do překrásné Kroměříže. K nim se řadí také zájezd organizo-
vaný a placený Olomouckým krajem – do Lipníka a na největ-
ší moravský hrad Helfštýn.
Na měsíc listopad je v plánu divadlo Maryša v Šumperku, 
zdravotní přednáška o bylinkách lektora Karla Štenbaura, dal-
ší bowling a na prosinec plánujeme výrobu adventních věnců 
s lektorkou, zájezd na Adventní slavnosti v Rožnovském skan-
zenu a podvečerní výjezd na adventní trhy do Olomouce pro 
jejich nádhernou vánoční atmosféru.
Jsme aktivní, užíváme si krás podzimu života a těšíme se na 
další radosti.
                                      Marie Lauermannová
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SPOLEČENSKÁ 
KRONIKA

JUBILANTI

V průběhu měsíců září až prosince tohoto roku osla-
vili významné životní výročí tito naši spoluobčané:

Purkertová Dagmar  70 let
Šulová Magda   70 let
Vlk Jiří    75 let
Merová Irmgard   75 let
Indra František   75 let
Turoň Pavel   75 let
Machovičová Jana  75 let
Veselý Jan   75 let
Zigáčková Jiřina  75 let
Bartoš Vlastimil   80 let
Reimer Štěpán   80 let
Delovská Para   85 let
Macková Anna   90 let
Valenta Josef   98 let
Krčková Bronislava  98 let

MNOHO ZDRAVÍ!

Jen svíci hořící a kytičku na hrob
Vám můžeme dát.

Chvíli postát a tiše vzpomínat.

Dne 22.12.2023 vzpomeneme 
40. výročí úmrtí našeho tatínka 

pana Jana Nezbedy ze Štítů.

Dne1.1.2024 vzpomeneme 25.výročí 
úmrtí naší maminky 

paní Milady Nezbedové 
ze Štítů.

S láskou vzpomínají dcery Dana, 
Milena a Marie 

s rodinami a ostatní příbuzní.

Ráda bych vyjádřila své 
upřímné poděkování všem 
kamarádům a známým, 
kteří se přišli dne 9. září 
rozloučit do obřadní síně 
v Zábřehu s mým manže-
lem na jeho poslední ces-
tě. Děkuji za slova účasti 
a soustrasti, nezapomenu.
         Marie Lauermannová

Dne 11.10.2023 by se dožila 82 let 
naše drahá přítelkyně

paní Marie Martincová.

S láskou a úctou vzpomínáme. 
Rodina Kádnerova.

Krásné vánoční snění,

ať splní se, co chcete a není.

Se svými blízkými se bavte

a kouzlem Vánoc unášet 

se nechte.

Kouzelné Vánoce 

a láskyplný rok 2024 

přeje redakční rada.

Adventní koncert 
v crhovské kapli 

16.12. od 16 hodin
Hraje Plus Theater 
Quartet Olomouc

sobota 16. prosince 2023 
od 16 hodin 

v crhovské kapli 
sv. Cyrila a Metoděje
Adventní a vánoční 

melodie české 
i ze světa

Vstupné dobrovolné
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Když se řekne pojem tradiční české řemeslo, málokoho by 
jistě napadla myšlenka, že do této oblasti patří i chov ryb a rybní-
kářství. Historie naší vlasti jsou jimi ale doslova protkané. První 
písemné zmínky o zakládání rybníků v českých zemích pochází 
kolem 11. až 12. století. Nejstarší rybníky patřily ke klášterům 
(např. Kladruby, Zlatá Koruna, Žďár nad Sázavou) a sloužily 
k chovu ryb. Ano, bylo to zcela logické, protože ryba byla nej-
rozšířenějším postním jídlem. Už v těchto dávných časech byl 
základem chovu již dnes rozšířený a veřejnosti známý kapr, který 
byl do českých zemí dovezen již jako rybniční forma. Jednoduše 
řečeno – dobře obchodovatelný rybí artikl. Další velký rozmach 
rybníkářství podnítil pro nás velmi dobře známý král a římský 
císař Karel IV. V průběhu své vlády v období 13. století si uvědo-
moval důležitost zakládání nových rybníků za účelem chovu ryb 
nejen pro dostupnost rybího masa na dvorním stole, ale aby bylo 
taktéž součástí jídelníčku jeho poddaných. Během dalších stovek 
let se toho zajisté událo spoustu významného, co se týká tohoto 
řemesla. Mimochodem v období mezi 15. a 16. stoletím se o další 
rozvoj zasloužili velcí inovátoři, jako byli například Jakub Krčín 
z Jelčan či Štěpánek Netolický. Později o několik dalších gene-
rací se k nim přidala řada dalších průkopníků, jako byli Antonín 
Frič či Josef Šusta a další. I oni věděli o důležitosti dnes již ryze 
českého rybníkářství i rybářství a zásadními kroky přispěli ne-
jen k rozvoji chovu ryb. Zcela jistě jsou u nás tyto tradice nadále 
silně zakořeněné. Možná to je jeden z důvodů, proč lidé, kteří se 
takovému řemeslu s velkou pílí věnují, jsou také úspěšní. Věhlas 
o českém tradičním chovu ryb proudí do celého světa, je to něco, 
na co můžeme být náležitě hrdí. 

Jeden příklad za všechny. Tomáš Plundra. Nástupce druhé 
generace rodinného Plundrova rybářství. Když před třiceti lety 
jeho otec zakládal produkční chov ryb koupí prvního rybníka, 
měl jen svůj sen. Mít rybník a starat se, jak nejlépe dovede 
o ryby mu svěřené a zušlechťovat postupně okolní krajinu. 
A ten sen nakonec žije dnes i se svým mladším synem, když 
se před několika lety rozhodli naplno zasvětit starostem o chov 
ryb a péčí o rybniční svět nebo také i o vlastní sportovní rybář-
ský revír s prodejnou čerstvých ryb nedaleko Žamberku v ma-
lebné obci Dlouhoňovice. 

Nastal podzim. Mnoho z nás ho má spjatý se změnou po-
časí, ale i času. Pomalu se všichni připravujeme na zimu a pří-
roda hraje festival různých barev na listech stromů a převažuje 
náladovost počasí. Pro některé rybáře začíná jedno z nejdů-
ležitějších období v roce. Výlovy chovných rybníků. Ty patří 
k tradičnímu pojetí rybníkářství už od prvního založení ryb-
níka. Neboť jak by se dostaly ryby na hostiny ke šlechticům 
a pánům? Do dnešních dnů se výlovy samozřejmě postupně 
změnily a s přibývající rozlohou vod se i zdokonalovaly. Otáz-
kou je, proč se výlovy vůbec dělají? Je hned několik moti-
vů. V první řadě to může být naplnění poptávky pro konečné 
spotřebitele, dále to jsou zajisté i potřeby různých rybářských 
spolků zarybnění vhodnou rybou svěřených rybářských reví-
rů. V neposlední řadě je to prodej ryb ke komerčním účelům 
na domácím i zahraničním trhu.

V sobotu 4. 11. se konal Jubilejní 30. výlov Čermenské-
ho rybníka. V obci Dolní Čermná na Orlickoústecku nedaleko 
měst jako jsou Lanškroun, Žamberk, Letohrad či Jablonné nad 
Orlicí. Z okolních vesnic, městysů a měst, ale i z celé republi-
ky se sjelo na několik desítek dobrovolníků, kamarádů a přátel 
z řad rybářů pomoci a zapojit se do tak významného dne. Sa-
mozřejmě tento rybářský svátek si opět nenechala ujít ani širo-

ká veřejnost, děti s rodiči i prarodiči a mnoho dalších. Zkrátka 
všichni lidé, kteří ctí dobré tradice a chtěli prožít krásný slu-
nečný den plný rybářských zážitků, ryb v kádích s možností 
nákupu, ale i různé stánkové prodeje s rybími pokrmy, nebo 
také s příhodným občerstvení a pro naše nejmenší s oblíbeným 
vláčkem, či kolotočem.

S možností přidat se a přispět, jak se tak říkává se svojí 
troškou do mlýna, jsem nabídku přijal moc rád. Ten, kdo má 
jako já srdce a ducha spjatého s rybářským cechem svatého 
Petra, neváhá ani minutu. Společně s fotografem Lubošem 
a kamarádem Rafalem T., kdy já musel vstávat již něco 
málo po 4. hodině ranní, on ne, a ještě si užil luxusu zaspání 
na budíka, jsme vyrazili směrem k onomu většímu vodnímu 
dílu. Zdání někdy klame, ale s rozlohou necelých 15 ha (hek-
tarů) rybníka, to už je dobrá plocha vody a mnoho prostoru 
na spoustu ryb.

Se svítáním slunce, které se příhodně linulo nad horizon-
tem celého dění, krátce po 7. hodině ranní s rozdanými in-
strukcemi, kdy každý věděl, co má dělat a kde je jeho místo, 
začal výlov. Samozřejmě není to jen tak, příprav na takový 
jeden den v roce je až nepočítaje. Počínaje přípravou sádek, 
kde se přetříděná ryba nadále až do Vánoc uchovává živá, 
anebo kontrola nákladních aut, které vozí ryby ve speciálních 
bednách, či údržba a kontrola rybářské zatahovací sítě, nebo 
jeřábu s velkým keserem (ve zkratce: velký kruhovitý podbě-
rák s pohyblivým síťovým dnem) až po zajištění postupného 
upouštění rybníka. A mnoho dalších jiných příprav. 

Mohla by vás napadnout otázka: Jak se efektivně tedy ryby 
sloví? Jelikož se voda postupně upouští (zpravidla pomalin-
ku i pár týdnů předem), využívá se efektu, že ryby následují 
vodu. Aby tedy výlov byl co nejvíce šetrný, tak v tomto ryb-
níce a dalších podobných je u hrázové výpustě vybudované 
kamenito-betonové takzvané loviště. Tady má rozměry 20x20 
metrů. Je čtvercového tvaru s maximální hloubkou 1,5 metru. 
V jeden moment se dopředu před samotným výlovem připraví 
kolem dokola zatahovací rybářská síť. A pak už je to v podsta-
tě jednoduché, tedy aspoň co se týká popisování. V praxi to 
znamená nachystání svalů a zdatnosti každého rybáře. V pří-
hodný okamžik se právě do tohoto místa začnou nahánět ryby 
za pomoci bouchání do plechových lodí či dřevěnými tyče-
mi do vodní hladiny. Rybář mistr se ujme dirigování rybářů. 
Na straně loviště, které je nejvíce vzdálené od výpustě a je tam 
tedy stále největší hloubka, se pro stahování sítě používají pra-
mice a plechové lodě, na kterých zdatní rybáři stahují každý 
k sobě síť. Kousek po kousku, rybář po rybáři se postupně 
zužuje síťovina s očky, jako by to byla taková čtverhranná 
smyčka. K šetrnému zacházení s rybami odjakživa patřilo 
i přednostní slovení citlivých druhů z místní obsádky, jako 
jsou candáti, štiky či jakékoliv jiné menší ryby. V našem pří-
padě má velkou zásluhu na výkonném slovování obsádky již 
zmiňovaný jeřáb. S takzvaným kruhovým keserem se vždy 
ponoří do loviště a přes zatahovací dno pojme co nejvíce ryb. 
Ty následně putují na třídičku. Pro jednoduchou představu: je 
to různě dlouhý a široký pult, obvykle na vyvýšeném místě 
kousek od loviště. Zde rybáři třídí ryby dle velikostí a dru-
hů do přilehlých kádí s cirkulující vodou. Tak takhle zhruba 
v kratší verzi probíhá jeden takový podzimní výlov. 

„Samozřejmě taky to má své úskalí. Díky ztrátám od kor-
moránů a vyder říčních, dospělý jedinec tohoto rybožravého 
predátora dokáže sežrat za den až 1 kilogram ryb, přičteme-li 

Podzimní výlov rybníků aneb tradiční české řemeslo
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k tomu její až místy neúnosné přemnožení, tak máme obavy 
až do konce výlovu, do poslední chvíle, až do sečtení váhy 
všech ulovených ryb. Až pak se dozvíme, jestli celoroční prá-
ce, každodenní starosti kolem ryb se zužitkovala v úspěch,“ 
říká Tomáš Plundra z Plundrova rybářství.

Jeden z nejkrásnějších momentů, který jsem uviděl, byl 
ten, jak se dokáží zapojit i mladé generace, někdo by mohl 
říci, že to jsou ještě malé děti. Ale možná právě proto oplývají 
přirozenou šikovností. Rádi se učí novým dovednostem, po-
zorují zkušené matadory a nebojí se přiložit ruku k dílu. A to 
vždycky potěší, hlavně letitého rybáře. Mladý klučina s podbě-
rákem (keserem) v ruce, který neváhá a hbitě natahuje candáty 
do síťoviny svěřeného nástroje. Člověk si pak opravdu řekne: 
„Ano, má to smysl, stačí děti k něčemu vést, jsou přeci odrazem 
nás dospělých.“ Komu jinému předávat české tradice, zároveň 
i se vším respektem a úctou, jakou si zaslouží.

Ať si každý říká, co chce… Kapr je jeden ze symbolů na-
šich požehnaných prosincových svátků. Jeho maso je mimo 
jiné jedno z nejvíce zdravých na světě, jen my Češi to zkrátka 
někdy ani neumíme kulinářsky ocenit. Ale i přesto cítím po-
vinnost sdělit vám, kde tyto ryby budete moci před Vánocemi 
zakoupit. Pro mě jako opravdu obyčejného rybáře je to milá 
záležitost. Čermenský kapr se řadí prioritně k lokální značce. 
Dá se tedy sehnat v okolních městech při Vánočních trzích 
či přímo od Plundrova rybářství se sídlem v Dlouhoňovicích.  

Závěrem bych vám chtěl všem poděkovat za přečtení těch-
to řádků. Můj motiv byl jednoduchý; nastínit veřejnosti jedno 
ze stěžejních odvětví v rybářství. Možná právě i s vámi se zase 
za rok potkáme při příležitosti rybářského svátku podzimu. 
Na výlovu rybníka v Dolní Čermné. Jste srdečně zváni! Petrův 
zdar!

Váš obyčejnej rybář Jan Kotouček

Počasí před 30ti léty

Výše uvedené poroučení se nesetkalo s úspěchem, a pokud ně-
jak počasí ovlivňujeme, jsou to činy téměř veskrze nemoudré, 
nesvědčící o tom, že bychom dbali dobra generací příštích...

Rok 1993
      Nový rok začal mrazivě s decimetrem sněhu, následovalo 
silné náledí, vichřice a v noci na 23. ledna už první bouřka. 
Nezůstal sníh ani na Bukové hoře. Po další vichřici, kte-
rá trvala šest dní, se opět ochladilo až na -25 stupňů, leželo 
až 25 cm sněhu. Za trvalých mrazů už bylo 24. února sněhu 
60 cm. Špačci přiletěli za prvního teplého dne 21. března, 
ale na konec tohoto měsíce ještě zima udeřila znovu, na tý-
den tu zůstalo ještě půl metru nového sněhu. Závěr dubna 
i květen byly letně horké, prvá polovina června už extrémně 
horká, velké sucho! Senoseč mizerná. 16.6. přízemní mra-
zík. Počátkem července hic a devátého ráno mínus tři stup-
ně, na zahrádce pomrzlé fazole, dýně... Dál léto pokračova-
lo velmi proměnlivě, srážek minimálně, v půli srpna bylo 
na slunci až 43 stupňů! Počátkem září kvetla forsitie (zlatý 
déšť) a pátého tu byl první mrazík. Od zdi ke zdi to šlo i celý 
podzim, vody nepřibylo moc. První sníh padal 12. listopadu 
a tím dnem začala trvalá zima. Vánoce měly malou vrstvič-
ku sněhu, na Silvestra ho bylo 15 cm. Rok v kotrmelcích.                                                                                                                                   

        Alex Krobot

ZÍSKEJTE BEZPLATNOU
KONZULTACI A NÁVRH ŘEŠENÍ

Fotovoltaický ohřev
vody od 1 Kč

s dotací 90 000 Kč

FOTOVOLTAICKÝ SYSTÉM NA OHŘEV VODY
AKUMULAČNÍ NÁDRŽ O OBJEMU 160 - 200 LITRŮ
ZAPOJENÍ SYSTÉMU A INSTALATÉRSKÉ PRÁCE

FOTOVOLTAICKÝ OHŘEV VODY SE STÁTNÍ DOTACÍ:

+420 604 165 187 martin.frolik@yellowsun.czMartin Frolík

OSOBNÍ NÁVŠTĚVA TECHNIKA U VÁS DOMA
NÁVRH ŘEŠENÍ NA MÍRU VAŠÍ DOMÁCNOSTI
POMOC S VYŘÍZENÍM STÁTNÍ DOTACE NZU LIGHT
MONTÁŽ FOTOVOLTAIKY NA OHŘEV VODY

4 KROKY K ZÍSKÁNÍ FOTOVOLTAIKY S DOTACÍ:
1.
2.
3.
4.
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TURISTIKA

STAROMĚSTSKÁ TRILOGIE
V poslední dekádě letošního září, které je nakonec vyhod-

noceno jako nejteplejší v historii měření, se turisté opět sešli 
na peróně rudského nádraží. Je to pro nás už jakýsi základní 
tábor, výhodný pro starty do turisticky lákavých končin naše-
ho kraje. Je tu výjimečně dobré spojení přes Hanušovice na 
Staré Město s víkendovým autobusem až do Stříbrnic. Chybí 
chvilka do deváté, když tu vystupuje natěšená skupinka našich 
turistů. Není jich už mnoho. Bejvávalo! Nástup je tzv. zahří-
vací, na trasu k chatě Na návrší to sedí. Když už je vidět nad 
námi, uhýbáme. Zbabělci? Nikoliv, dnes máme namířeno na 
Štvanici.  Název kopce vzbuzuje také respekt, nicméně je tato 
kóta výstupově pohodlnější, už několik let je osazená rozhled-
nou. Prokukuje slunce, ale je větrno, okolní hřebeny tonou v 
mracích. Služby rozhledové, vázané na značný počet schodů, 
proto nevyužijeme. Využijeme prosklené kruhové útulny, ve 
které jsou nápojové automaty. Nabízejí i pivo, ale jejich složité 
zjišťování, jestli už mi je osmnáct, mě odradilo. Kdyby byly 
inteligentní, tak se podívají a vidí. Po odpočinku se svačinou 
se vydávají tři turistky kratší cestou do Starého Města, ostatní 
pokračují do Hynčic pod Sušinou. Místo je dnes, po skonče-
ní prázdnin a před začátkem radovánek lyžařských, poněkud 
ospalé. Pod obcí se nám podařilo najít zemědělskou komuni-
kaci, po ní jsme se dostali do Chrastic – tady jsme, myslím, 
ještě nikdy nebyli. Naše turistění sledovala početná stáda sko-
tu, krásní koňové a rozhledna Daliborka z Větrova. Už jsem 
nedoufal, že naše kolegyně ještě dnes uvidíme, počítal jsem s 
dalším spojem až za dvě hodiny, ale tabulka pod Chrasticemi 
říká, že už je to k vlaku jen 500 metrů. Lže, je to víc, ale zdrhá-
me a vlak jel později, stihli jsme to. Na rudském peróně je nás 
zase šest, tedy všichni. Není to moc, no, bejvávalo!

Za týden začínáme zase ve Stříbrnicích. Jdeme jinou cestou 
zase pod Štvanici, rozhlednu ale zahlédneme jen z dálky. Nad 
Hynčicemi si dáme asi kilometr dost zabrat, odměnou je vy-
modlená cyklostezka, která vede takřka po vrstevnici do údolí 

Prudkého potoka. Když jsme byli mladí a plní sil, šli jsme tudy 
nahoru z Vysokých Žibřidovic na Sušinu a dál až na Králický 
Sněžník. Po létech, to ještě jsme byli mladí, přišla touha akci 
opakovat. Předešla nás ale vichřice a nejromantičtější část údolí 
byla tenkrát naprosto zasekaná padlým lesem, museli jsme to 
obejít lesní cestou, opět jsme ale na Sněžník došli. Jsme zase 
v tom krásném údolí, už ne mladí, na túru na Sněžník tudy se 
neodvažujeme ani pomýšlet. Sedíme u prudké vody, dáváme 
sváču, několik podstatně mladších míří tam nahoru. My už dnes 
půjdeme jen z kopce. Níže, na šikovném místě, je bývalá há-
jenka, pěkné posezení, pramen dobré vody. A pak nás čeká dost 
dlouhá, ale moc pěkná cesta. Vodu Prudkého potoka doprová-
zíme až k jeho ústí do říčky Krupé, těsně předtím jsme minuli 
bývalý pionýrský tábor u Chrastic a dnes v klidu půlhodinku 
počkáme na úplně nové zastávce na náš couráček.

Plánován je další výlet, ale babí léto už zlobí a o první pěk-
né sobotě je nemocí vyřazen jeden ze zájemců. A když už je 
jen jeden ze tří, nemohu ho za tu věrnost poškodit, počkáme 
na něj. A tak trilogii dokončíme v neděli 29. října. Ve stejnou 
dobu, ze stejné zastávky stoupáme po modré značce ke kapli. 
Turistů jde víc, ne našich, všichni ostatní u té kaple odbočí 
ke Sněžníku. S výškou přibývá mlha, žádný zázrak už dnes 
nehlásí, takový cíl bych dnes nevolil. Odpočineme si a dává-
me se pěknou vrstevnicovou cestou nad Seninku. Příroda už je 
pěkně vybarvená, do batohu přibývají houby. Další posezení 
se svačinou je u Kladského sedla, je tu i jakási útulna. Je už asi 
taková jalová doba, občerstvení tu už nikdo neposkytuje, ale 
máme vlastní. Dolů jezdí polská auta, areál na Dolní Moravě 
láká, naši zase míří do Polska – i tam jsou, kromě levnějších 
nákupů, věci pro fajnšmekry. Zvedáme se, mlha trvá, už to jiné 
nebude, ale deštníky nepotřebujeme. Sestupujeme na Kunčice, 
to mléko řídne, už dohlédneme na Seninku a na Staré Město 
i dál. Kunčice už nejsou klidnou osadou chalupářů, kope se 
tu, betonuje, zdí, přibývají plastová okna, movití podnikatelé 
líčí na movité zákazníky. Každé další okno slibuje další cimru, 
ubytovací kapacita slibuje zlatý důl. Nespoléhej na vkladní 
knížku, investuj! My jsme auto nehnali až sem, to byla na-
bízená varianta, zase jsme ho nechali v Rudě, protože my tři 
jsme byli připraveni a také jsme lehce zvládli těch šestnáct 
kilometrů. A to jsem se už obával, že nadpis k tomuto článku 
budu muset změnit dodatkem podle jednoho hudebního díla 
– Nedokončená. Přeji turistům i fandům pěkný závěr roku a 
vyslovuji ještě naději na jarní pokračování. 

Alex Krobot 
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STOLNÍ TENIS VE ŠTÍTECH
První polovina stolně-tenisové sezony se vždy nese ve zna-

mení dlouhodobých soutěží a bodovacích turnajů mládeže 
na republikové, krajské i regionální úrovni. Vždycky to uteče 
jako voda. Týden, co týden, víkend, co víkend se něco děje.

Družstvo žen vstoupilo do bojů ve 2. lize. Již první zápasy 
potvrdily naše domněnky, že to nebude procházka růžovým sa-
dem a že v této soutěži hrají opravdu kvalitní hráčky. Los nám 
na první kola přiřknul ty těžší soupeřky. Proto velice potěšila 
remíza na domácích stolech s velice silným týmem žen z Jaro-
měře a historicky vůbec první získané ligové body. Potěšující 
také je, že se nám daří ligové zápasy velice dobře organizačně 
zvládnout a naše soupeřky jsou překvapeny, jakým zázemím 
ve Štítech disponujeme. Pokud se o sport zajímáte, přijďte 
do sokolovny podpořit naše holky a podívat se, na jaké úrovni 
se ligové zápasy hrají. Informace o nadcházejících zápasech 
najdete vždy na webu města Štíty i na vývěsce na náměstí. 

V republikových bodovacích 
turnajích se naše nejlepší hráčky 
Martina Haltmarová a Tereza Fab-
iánková „zabydlely“ v turnajích A, 
tedy mezi 24 nejlepšími hráčkami 
z celé ČR. Velice potěšující je také, 
že se nám postupně zlepšují další 
hráčky a hráči, kteří jsou již schop-
ni získávat body na republikových 
nebo krajských turnajích. Veli-
ký pokrok udělali zejména David 
Tran Van Tien, Tobias Kreuziger, 
Pavla Pecháčková, Andrea Vicen-
cová a další mladí hráči jim šlapou 
na paty. Naše mládežnická základ-
na se rychlým tempem rozrůstá, a to 
nám přináší velikou radost.

Stolní tenis

Abychom mohli děti kvalitně trénovat, je potřeba se v tre-
nérských dovednostech a znalostech neustále vzdělávat a zlep-
šovat. Po více než ročním studiu složili Lucie Kreuzigerová 
a Petr Altman úspěšně teoretickou i praktickou zkoušku trené-
ra stolního tenisu licence B. Věřím, že získané poznatky doká-
žeme efektivně promítnout do tréninkových jednotek našich 
svěřenců.  

S blížícím se koncem roku bych rád poděkoval všem, kteří 
nás po celý rok podporovali nebo se podíleli na dalším rozvo-
ji stolního tenisu ve Štítech. Chci poděkovat rodičům našich 
dětí, bez jejichž zájmu, podpory a vytvoření zázemí by to ne-
šlo. Veliký dík patří také našim trenérům Lucce Kreuzigerové, 
Frantovi Bendovi, Martinu Haltmarovi a Štěpánu Kobzovi, 
kteří se dětem věnují při tréninku nebo při kaučování na turna-
jích. A v neposlední řadě chci poděkovat všem našim podpo-
rovatelům a sponzorům, kterými jsou město Štíty, NSA, Olo-
moucký kraj, ČAST, KSST Olomouc, RSST Šumperk a fi rmy 
MAGNA automotive Štíty s.r.o., ROUČA s.r.o., Autoservis 
Hudousek s.r.o. a Večerka Tran Van Tan.

Na závěr Vám všem chci popřát příjemné prožití svátků 
vánočních a spoustu úspěchů a pevné zdraví v roce 2024.  
A jak vstoupit nejlépe do nového roku? Budeme rádi, když se 
přijdete pobavit na Sportovní ples, který oddíl stolního tenisu 
pořádá v sobotu 6.1.2024 v 19:30 v KD Štíty. 

         Petr Altman
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Fotbal ve Štítech vždy patřil k nejoblíbenějším spor-
tům a oddíl kopané se může pyšnit největším počtem hráčů 
ze všech sportů Sokolu Štíty. I oddíl kopané si tedy zaslouží 
zmínku aspoň v tomto krátkém ohlédnutí za podzimní částí 
letošní sezóny. Ve štíteckém Sokolu hraje fotbal bezmála stov-
ka dětí a dospělých, přesné počty fotbalistů v jednotlivých tý-
mech jsou tyto:

Mini přípravka: 10
Mladší přípravka: 14
Starší přípravka: 10
Mladší žáci: 7
Starší žáci: 11
Dorost: 23
Muži: 20

Podzimní část fotbalové sezóny 2023/2024, která u nás zača-
la 12. srpna, je za námi a všechny naše týmy čeká zimní pauza. 
Jako každý rok družstva ještě před začátkem sezóny odehrála 
několik přípravných zápasů a týmy mladší a starší přípravky ab-
solvovaly s trenéry přípravný kemp v Herolticích, kde se kromě 
fotbalu věnovaly i mnoha dalším aktivitám jako bylo plavání, 
výlet na kole nebo opékání buřtů. V letošní sezóně přibyla i jed-
na novinka, která zaznamenala velký úspěch u dětí a rodičů. Jde 
o tzv. „mini přípravku,“ tedy přípravku pro nejmenší děti, která 
trénuje pod vedením pana Pavla Kohoutka.

V letošní podzimní části sezóny si nejlépe vedl 
tým mužů a mladší přípravky. Muži v posledním 
zápase prohráli, ztratili body a přišli tak o 1. místo 
v tabulce, kde jim ale i tak patří krásné 2. mís-
to. Nejlepšími střelci byli s 5 góly Tomáš Verner, 
Tomáš Teff er, Herbert Holly a Luděk Skoumal. 
Velikému úspěchu se těší tým mladší přípravky,
který pod vedením pana Michala Kubíčka prohrál 
pouze jeden jediný zápas a patří mu tak 1. místo 
v tabulce. Dva naše týmy zatím drží 6. místa a to 
tým starší přípravky a mladších žáků. U mlad-
ších žáků byl nejlepším střelcem Lukáš Fingr, 
který dal 7 gólů. Starší žáci jsou zatím na 7. mís-
tě, jejich nejlepším střelcem byl Tomáš Polách, 
kterému se podařilo dát 13 gólů a díky tomu se 
umístil na 5. místě v tabulce střelců soutěže. 
7. místo si drží hráči dorostu, kde byl nejú-
spěšnějším střelcem Jiří Valenta s 8 góly.

Zmínit musíme také obrovský úspěch odchovan-
kyně štíteckého fotbalu Viktorie Kubíčkové, která 
během prázdnin opustila rodný klub a přestoupila 
do Baníku Ostrava. A nejen to, byla zařazena také 
do nominace české ženské fotbalové reprezentace 
do 15 let, se kterou odehrála již 3 zápasy (k 7.11.2023). 

I oddíl kopané Sokolu Štíty se tedy může 
pyšnit úspěchy, které sbírá. To by ale nebylo 
možné bez podpory celého týmu oddílu kopané 
– od předsedy Pavla Hrdiny, člena výboru Vojtě-
cha Langera, sekretáře Jaroslava Purkerta a hlav-
ně trenérů, jmenovitě – Pavla Kohoutka (mini 
přípravka), Michala Kubíčka (mladší přípravka), 
Martina Pecháčka (starší přípravka), Michala 
Doubravy (mladší žáci), Petra Kašpara (starší 
žáci), Petra Pospíšila a Pavla Studničky (dorost), 
Jiřího Janků ml. (muži), především těm patří vel-
ké DÍKY za to, co pro celý štítecký fotbal dělají.

OHLÉDNUTÍ ZA PODZIMNÍ ČÁSTÍ SEZÓNY 2023/2024

Poděkování patří také městu Štíty, sponzorům, rodičům 
a všem fanouškům, kteří pravidelně navštěvují fotbalové zá-
pasy a podporují naše hráče. Děkujeme a těšíme se na Vás 
po zimní pauze!
             TJ Sokol Štíty – oddíl kopané

v 19.30 hod. v KD Štíty
6. 1. 2024

PROGRAM:
• taneční vystoupení mistra ČR 
   Adama Chytila s partnerkou   
   Nikolou Saňákovou

• bohaté občerstvení 
   a vynikající kuchyně

• bohatá tombola

VEČEREM PROVÁZÍ:
hudební skupina  
TOBY BAND

CENA VSTUPENKY: 
150 Kč v předprodeji
200 Kč na místě 

Předprodej vstupenek
v Infocentru Štíty

Oddíl stolního tenisu TJ SOKOL Štíty
Vás srdečně zve na

Sportovní plesSportovní plesSportovní ples
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Tabulky po podzimu 2023
dorost

Záp. Body Záp. Body
1 Sokol Nový Malín 13 23 1 Sokol Nový Malín 12 36

2 SOKOL ŠTÍTY 13 23 2 FK Hanušovice 12 29

3 12 22 3 TJ Libina 12 27

4 13 22 4 11 26

5 13 20 5 12 22

6 FK Bohdíkov 13 18 6 11 21

7 FK Mikulovice 13 18 7 Sokol Štíty 12 16
8 13 17 8 SK Bludov 12 15
9 13 17 9 Sokol Sudkov 11 14

10 Sokol Sudkov 12 16 10 FC Rovensko 12 9

11 13 15 11 12 7

12 13 15 12 11 6

13 TJ SK Zvole 13 14 13 Sokol Lesnice 12 0

14 13 13

Záp. Body Záp. Body
1 11 27 1 14 39
2 TJ Libina 11 26 2 14 36
3 11 24 3 14 26
4 11 24 4 FC Dubicko 14 20
5 Sokol Nový Malín 11 22 5 Sokol Lesnice 14 19
6 11 21 6 Sokol Štíty 14 16
7 11 20 7 14 7

8 Sokol Štíty 11 12 8 Sokol Sudkov 14 5
9 SK Bludov 11 10

10 Sokol Lesnice 11 9
11 SK Zvole 11 3
12 Sokol Sudkov 11 0

Záp. Body Záp. Body
1 10 29 1 Sokol Štíty 11 30
2 10 27 2 Sokol Nový Malín 11 27
3 10 21 3 11 26
4 FK Bohdíkov 10 19 4 FK Bohdíkov 11 24
5 Sokol Nový Malín 10 19 5 11 19

6 Sokol Štíty 10 18 6 TJ Libina 11 18
7 SK Bludov 10 14 7 11 16
8 TJ Libina 10 8 8 11 15
9 FK Ruda n. M. 10 6 9 11 11

10 10 3 10 FK Ruda n. M. 11 9
11 10 1 11 11 3

12 11 0
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Notnou dávku odvahy potřebovali ti, kteří se vydali v so-
botu 4. listopadu na stezku strašidelným lesem kolem Březné. 
Za touto akcí stojí opět parta nadšenců z SDH Březná, a to 
včetně i těch nejmladších, což nás obzvlášť těší.  

Jelikož první i druhý ročník byl velmi úspěšný, akce se po-
měrně rychle rozšířila mezi známými i do dalších obcí v okolí 
a účast byla nad očekávání hojná. „Pro ty, kteří přijdou na stez-
ku opakovaně, se snažíme vymýšlet pokaždé něco nového. 
Dokoupili jsme nové masky, vyrobili nové strašidelné propri-
ety, rozšířili trochu trasu, prostě se snažíme vymýšlet pořád 

STRAŠIDELNÁ 
STEZKA NA BŘEZNÉ

nové věci. I na příští rok už máme další nápady, jak stezku 
zase vylepšit, máte se na co těšit,“ uvedl za pořádající par-
tu Radim Havlíček, který je hlavním hybným motorem všech 
akcí. Sám letos s manželkou Lídou vyrobil největší překvapení 
letošní akce – čarodějnici na koštěti v životní velikosti, která 
poletovala v temném lese přímo nad hlavami malých i velkých 
odvážlivců. 

Letošní stezku odvahy oživilo 25 strašidel na jedenácti 
zastaveních. Na akci chodí malé děti s rodiči, ti starší se už 
odváží sami s kamarády a výjimkou nejsou i dospěláci, kteří 
se přijdou také bát. Na všechny odvážné děti, které jí úspěšně 
prošly a posbíraly všech 11 razítek, čekal v cíli diplom, sladká 
odměna a párek v rohlíku. Pro rodiče nechyběl tradiční Skáce-
lovic punč, pivko, nebo něco ostřejšího na zahřátí. 

Alena Wonkeová
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